OBHS Core Questions:
Subject: French
Year and Term: Year 10 Spring Term
Topic: My Personal World / My School Life 

Learn these questions to build a strong foundation of knowledge for this half-term. Ask family or friends to test you regularly, or practise on your own using the ‘Look, Say, Cover, Write’ method.
	
	Question
	Answer

	1.
	 Qu’est-ce que c’est, un bon ami, pour toi ?
(For you, what is a good friend?
	Pour moi, un bon ami, c’est quelqu’un qui est sympa / honnête / amusant / sérieux / patient. 
For me, a good friend is someone who is kind / honest / funny / serious / patient.

	2.
	Qui est ton modèle dans ta vie ? Pourquoi ?
(Who is your model in life? Why?)
	Mon modèle est mon père, parce qu’il crée des vidéos qui explique son handicape.
My model is my dad, because he creates videos which explain his handicap.

	3.
	Tu as un chanteur préféré ou une chanteuse préférée ? 
(Do you have a favourite singer? )
	Oui, mon chanteur préféré, c’est Chris Martin, du groupe Coldplay.
Yes, my favourite singer is Chris Martin from the band Coldplay.

	4.
	Qu’est-ce que tu as fait pour ton dernier anniversaire ?
(What did you do for your last birthday?)
	J’ai fait la fête avec mes ami(e)s et nous avons mangé au restaurant.
I celebrated with my friends, and we ate in a restaurant.

	5.
	Comment vas-tu fêter ton anniversaire l’année prochaine ?
(How are you going to celebrate your birthday next year?)
	Je vais aller chez mes grands-parents en France avec ma famille et on va aller à la plage. 
I am going to go to my grandparents house with my family and we are going to go to the beach.

	6.
	Parle-moi d’une occasion spéciale
avec ta famille ou tes amis.
(Tell me about a special occasion with your family or friends)
	Nous avons fêté Noël avec ma tante et mes cousins, en dansant à un concert.
We celebrated Christmas with my aunt and my cousins, dancing at a concert.

	7.
	Quelle est ta matière préférée ? Pourquoi ?
(What is your favourite subject? Why?)
	Ma matière préférée, c’est l’histoire parce que c’est très intéressant.
My favourite subject is history, because it is very interesting.

	8.
	Tu n’aimes pas quelle matière ? Pourquoi ?
(Which subject do you not like? Why?)
	Je n’aime pas les maths, car c’est difficile.
I don't like maths, because it is difficult.

	9.
	Quel est ton avis sur les langues ?
(What is your opinion on languages?)
	Je pense que c’est important d’apprendre les autres langues pour communiquer avec le monde. 
I think that it is important to learn other languages to communicate with the world.

	10.
	Comment sont tes profs ? 
(What are your teachers like?)
	J’adore tous mes profs. Ils sont très attentifs et ils aiment m’aider. 
I love all my teachers. They are very attentive and they like to help me. 

	11.
	Quelles matières voudrais-tu étudier ?
(Which subjects would you like to study?)
	L’année prochaine, je voudrais étudier l’anglais, la géographie et le dessin.
Next year, I would like to study English, geography and art.

	12.
	Parle-moi de ton collège et de ta routine scolaire.
(Tell me about your high school and your school routine)
	J’étudie à un petit collège avec environ cinq cents élèves. Je me lève à huit heures et je prends le bus au collège tous les matins.
I study at a small high school with around 500 students. I wake up at 8am and I take the bus to high school every morning.

	13.
	Qu’est-ce que tu penses des règles du collège ?
(What do you think about school rules?)
	À mon avis, je pense que les règles sont importantes car il faut respecter les autres
In my opinion, I think that rules are important because we need to respect other people.

	14.
	Quel est ton avis sur l’uniforme scolaire ?
(What is your opinion on school uniform?)  
	Je pense que l’uniforme scolaire est pratique et confortable. 
I think that school uniforms are practical and comfortable.
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